
 

 

DM-Seniorer Fyn 
 

Referat af generalforsamling 

torsdag, d. 12. december 2019 kl. 11.00- ca. 12.30 

i SALEN i Seniorhus Odense, Toldbodgade 5, 5000 Odense C. 

---- 

DAGSORDEN (udvidet 27. november – ad pkt. 7) 

1. Valg af dirigent 

Poul Dedenroth-Schou valgt 

 

2. Valg af referent 

Birgit Sandberg valgt 

 

3. Deltagerpræsentation 

Hver enkelt deltager præsenterede kort sig selv. 

 

4. Bestyrelsens mundtlige beretning (herunder gennemgang af budgetforbruget 

2019 ved formanden) 

Der henvises til den fuldstændige beretning, udsendt på mail 15.12. Angående 

budgettet blev det ikke specifikt gennemgået, men der er brugt knap 24.000 af 

de tildelte 25.000 kr. 

 

5. Kommentarer/spørgsmål fra mødedeltagerne til pkt. 4 

Der udspandt sig en livlig diskussion om, hvordan kommende pensionister kan 

gøres opmærksomme på de regionale afdelingers eksistens. Svar: 

Sektionsbestyrelsen presser på for at få en konstruktiv ordning med DM – den 

kunne gå i retning af (som foreslået af Leif Johansen), at det er 

tillidsrepræsentanternes pligt at oplyse kommende pensionister om de 

regionale afdelingers eksistens, og hvordan man bliver medlem af dem, fordi 

det for øjeblikket er for tilfældigt, hvordan man får kendskab til dem.  

 

6. Valg af to medlemmer til bestyrelsen, jf. Vedtægterne § 4, stk. 2. Carsten 

Hunding og Lene Burkard er på valg, men begge tager nok gerne en runde til. 

Carsten Hunding og Lene Burkard blev genvalgt med akklamation. 

Valg af 2 suppleanter, jf. Vedtægterne § 4, stk. 3. Birgitte Dedenroth-Schou og 

Poul Brinch Madsen er på valg, men de tager nok gerne et år til. 

Birgitte Dedenroth-Schou og Poul Brinch Madsen blev genvalgt med 

akklamation. 



7. Forslag fra medlemmerne til yderligere punkter (Disse skal fremsendes 

skriftligt (pr. mail) og være bestyrelsen i hænde senest 2 uger før 

generalforsamlingen, jf. Vedtægterne § 5, stk. 2 – dvs. senest 27. november) 

Forslag om navneændring fra Ole Wintoniak: 

har et forslag til dagsordenens punkt 7, nemlig at foreningens navn ændres til "DM-
Seniorer Syddanmark". 
Dette jf. dialogen på medlemsmødet i Aarhus for nogle uger siden. Et navneskift kan 
måske bedre signalere, at foreningen er åben over for medlemmer også fra det 
sydlige Jylland. 

Jeg kan ikke vores vedtægter på fingrene, så jeg vil bede dig lokalisere, hvor i 
vedtægterne en eventuel navne ændring skal slå igennem. 

Ole Wintoniak forklarede baggrunden for forslaget: Han havde på 

medlemsmødet i Aarhus talt med flere fra vest for Lillebælt, som var i tvivl 

om, hvilken regional afdeling de egentlig hørte til. Der var enkelte, der talte 

imod forslaget, mens flertallet nok var for. Da der imidlertid ikke var det 

fornødne antal medlemmer til stede, nemlig 41, vil den endelige afstemning 

finde sted på en ekstraordinær generalforsamling d. 22.01.20 kl. 13 inden 

foredraget om Agnes Henningsen kl. 14-16. Indkaldelse følger snarest. 

I forbindelse med afstemning ved fuldmagt sagde Poul Brinch, at der i 

vedtægterne ikke står noget om, at man ikke må stemme med fuldmagt ved den 

ekstraordinære generalforsamling. 

Ole Blaabjerg mente, at man skal undlade at røre ved vedtægterne. 

 

8. Orientering om budgettet for 2020, hvis det kendes. 

Det endelige budget for 2020 kendes endnu ikke. 

 

9. Orientering om programmet for foråret 2020. 

Programmet blev læst op, og der blev gjort opmærksom på, at det første 

foredrag finder sted d. 22.01. 

 

10. Eventuelt. 

Tom Stage: Der skal gøres mere for at få flere medlemmer, evt. via flyers på 

biblioteket. Det videregives til sektionsbestyrelsen. 

Erik Bjerregard Pedersen foreslår en medlemsliste. Det videregives til 

sektionsbestyrelsen. 

Leif Johansen udtalte, hvad der er refereret under punkt 5. 

Søren Schneider meddelte, at der skal holdes suppleringsvalg til 

sektionsbestyrelsen, og at deadline for at melde sig som kandidat er d. 15.1. 

Søren opfordrer medlemmerne til at melde sig. 



Poul Brinch Madsen takkede på sektionsbestyrelsens vegne Søren Schneider, 

der pr. 1. januar udtræder af sektionsbestyrelsen, for hans store indsats gennem 

årene OG overrakte ham to flasker (god!) rødvin. 

Søren tog ordet for at sige, hvad han havde glemt i forbindelse med 

diskussionen om navneændring under punkt 7: Navnet kan godt ændres, MEN 

for at bruge Seniorhuset som mødested skal foreningens hjemsted helst være 

Odense eller i hvert fald Fyn. Dette har med Seniorhusets vedtægter at gøre. 

Som afslutning takkede dirigenten for god ro og orden under 

generalforsamlingen. 

Inden julefrokosten holdt Poul Thestrup et foredrag med titlen ”Royale 

erindringer”, som omhandlede hans forbindelser med kongehuset i forskellige 

arbejdsmæssige sammenhænge. 

 

20.12.19. 

For referatet 

Birgit Sandberg 
 

 


